
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji CyfryzaCji, innowacyjności  
i NowoCzesNyCh TeChNologii 
(Nr 73)

¢ Komisji eduKaCji, NauKi  
 i młodzieży 
 (Nr 112)
 z dnia 26 października 2017 r.

VIII kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





a.p.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych 
Technologii (nr 73)

Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 112)
26 października 2017 r.
Komisje: Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii oraz Edukacji, 
Nauki i Młodzieży, obradujące pod przewodnictwem posła Rafała Grupińskiego 
(PO), przewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej (druki nr 1851 i 1899).

W posiedzeniu  udział  wzięli: Marek Zagórski  sekretarz  stanu  w Ministerstwie  Cyfryzacji  wraz 
ze współpracownikami, Renata Pal główny specjalista w Departamencie Edukacji Morskiej Minister-
stwa Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej, Beata Michalik główny specjalista w Departamencie 
Leśnictwa Ministerstwa Środowiska, Katarzyna Tomaszczyk-Pacuła główny specjalista kontroli 
państwowej w Departamencie Nauki, Oświaty i Dziedzictwa Narodowego Najwyższej Izby Kontroli, 
Marcin Machoń  główny  specjalista w Departamencie Monitorowania Pomocy Publicznej Urzędu 
Ochrony Konkurencji i Konsumentów, Jakub Powierża główny specjalista w Departamencie Praw-
nym Urzędu Komunikacji Elektronicznej, Grzegorz Zajączkowski główny specjalista w Biurze Edu-
kacji  i Organizacji Jednostek Opiekuńczo-Wychowawczych Komendy Głównej Ochotniczych Hufców 
Pracy oraz Piotr Kowalski ekspert Polskiej Izby Informatyki i Telekomunikacji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Gast, Ewa Muszyńska, Mariusz 
Pawełczyk, Julia Popławska i Elżbieta Wojciechowska – z sekretariatów Komisji w Biurze Komi-
sji Sejmowych oraz Ewelina Roguska – legislator z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):

Rozpoczynamy.  Otwieram  wspólne  posiedzenie  Komisji  Cyfryzacji,  Innowacyjności 
i Nowoczesnych Technologii  oraz Komisji Edukacji, Nauki  i Młodzieży.  Stwierdzam 
kworum.
Przedstawiam porządek dzienny. Obejmuje on rozpatrzenie poprawek zgłoszonych 

w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej (OSE) 
z druków nr 1851 i 1899. Czy są uwagi do porządku? Nie ma. Stwierdzam, że porządek 
dzienny posiedzenia został przyjęty.
Witam pana ministra Marka Zagórskiego i wszystkich gości oraz wszystkich państwa 

posłów.
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Mamy cztery poprawki zgłoszone 

w drugim czytaniu. W takim razie rozpoczynamy po kolei.
Poprawka pierwsza. Proszę posła wnioskodawcę.

Poseł Andrzej Kryj (PiS): 
W poprawce pierwszej, dotyczącej art. 11, proponujemy, aby wprowadzeniu do wylicze-
nia w art. 11 nadać nowe brzmienie o następującej treści: „Ze środków dotacji celowej, 
o której mowa w art. 10 ust. 1, operator OSE w celu wykonywania zadań, o których mowa 
w art. 5 i art. 6, może ponosić wydatki”.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Nie ma tu literówki? „Ponosić” czy „podnosić”?
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Poseł Andrzej Kryj (PiS): 
„Ponosić”.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Pan minister się uśmiechnął. Bardzo proszę o stanowisko rządu.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Cyfryzacji Marek Zagórski:
Jesteśmy za, dlatego że to jest poprawka... Umknęło nam dodanie art. 6. To, co robiliśmy 
w trakcie posiedzenia Komisji prawie w każdym miejscu. Tutaj nam to umknęło w trak-
cie pierwszego czytania. Oczywiście, jesteśmy za.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator Ewelina Roguska:
Nie. Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Jakieś głosy w tej sprawie? Czy jest sprzeciw wobec tej poprawki?
Czyli możemy uznać, że została przyjęta jednomyślnie. Dziękuję bardzo.
W takim razie poprawka druga. Bardzo proszę.

Poseł Andrzej Kryj (PiS): 
Poprawka  druga  dotyczy  art.  13.  Proponujemy  nadać  mu  następujące  brzmienie: 
„W 2017 r. operator OSE składa wniosek, o którym mowa w art. 12 ust. 1, do dnia 31 
grudnia 2017 r.”. Zmieniamy termin z dnia 30 listopada na dzień 31 grudnia 2017 r.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Rozumiem. Wybór realistyczny. Pan minister. Nie ma sprzeciwu?

Sekretarz stanu w MC Marek Zagórski:
Nie, nie ma sprzeciwu. Tutaj kajamy się, bo była o tym mowa w trakcie pierwszego czy-
tania. Przeanalizowaliśmy terminy i jednak będzie bezpieczniej, jeżeli będziemy mieli 
wydłużony termin.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Cieszymy się, że głosy z Komisji w tej sprawie zwyciężyły.
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia tej poprawki? Czy możemy uznać, że została przy-

jęta przez obradujące wspólnie Komisje bez sprzeciwu?
Dziękuję. Przyjęta jednomyślnie.
Poprawka nr 3.

Poseł Andrzej Kryj (PiS): 
Poprawka nr 3 dotyczy tytułu rozdziału 4. Proponujemy nadać mu brzmienie: „Przepisy 
epizodyczne, przepisy przejściowe i przepis końcowy”. Różnica polega na tym, że był 
„przepis epizodyczny”. Teraz będą „przepisy epizodyczne, przepisy przejściowe i przepis 
końcowy”. Poprawka typowo techniczna.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Rozumiem, że ministerstwo nie ma zastrzeżeń. Natomiast Biuro Legislacyjne w takich 
sprawach na pewno się wypowie. Bardzo proszę.

Legislator Ewelina Roguska:
Dziękuję, panie przewodniczący. Tak,  to prawda. Poprawka nr 3 ogranicza się  tylko 
do zmiany liczby w tytule rozdziału 4. Natomiast Biuro Legislacyjne pragnie jedynie 
wyrazić swoją wątpliwość, czy aby na pewno art. 14 jest przepisem epizodycznym, czy 
może jednak przepisem dostosowującym. Oczywiście ta zmiana nie ma żadnego wpływu 
na merytoryczną treść ustawy. To tylko taka sygnalizacja z naszej strony. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
W takim razie obradujące wspólnie Komisje zostaną z tą wątpliwością intelektualną, 
chyba że jakaś autopoprawka do poprawki się pojawia. Nie pojawia się na tym etapie, 



a.p.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Cyfryzacji, innowacyjności i nowoczesnych Technologii (nr 73), 

Komisji eduKaCji, nauKi i młodzieży (nr 112)

bo i tak nie może, tak że... Bo to jest z drugiego czytania. Może w Senacie ewentualnie. 
To była taka prowokacja regulaminowa, jeśli chodzi o Sejm i nasze przepisy.
Czy ktoś sprzeciwia się przyjęciu poprawki nr 3? Nieepizodycznej. Nie ma sprzeciwu.
W takim razie Komisje przyjęły ją jednogłośnie.
Poprawka nr 4.

Poseł Andrzej Kryj (PiS): 
Dotyczy  art.  19.  Proponujemy  nadać mu  następujące  brzmienie:  „Ustawa wchodzi 
w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia z wyjątkiem art. 13, który wchodzi w życie 
z dniem ogłoszenia”.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Proszę, panie ministrze.

Sekretarz stanu w MC Marek Zagórski:
To jest konsekwencja tego terminu, który  już przegłosowaliśmy w poprawce drugiej. 
Chodzi o to, żeby rzeczywiście była możliwość złożenia tego wniosku o dotację na przy-
szły rok, ale gdyby procedury senackie  i podpisanie przez pana prezydenta z jakichś 
powodów uległy...

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Jasne. Czy są jakieś uwagi? Biuro Legislacyjne. Nic?

Legislator Ewelina Roguska:
Nie. Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dobrze, w takim razie...
Czy możemy uznać, że obradujące wspólnie Komisje przyjęły tę poprawkę z drugiego 

czytania? Nie ma sprzeciwu.
W takim razie uznajemy, że i ta poprawka została przyjęta jednogłośnie.
Proszę w takim razie o propozycję dotyczącą posła sprawozdawcy. Proszę, pan prze-

wodniczący Piontkowski.

Poseł Dariusz Piontkowski (PiS): 
Poprzednio sprawozdawcą obu Komisji była pani poseł Iwona Michałek. Proponuję, aby 
dalej kontynuowała tę pracę.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Pani poseł się zgadza. Nie ma innej propozycji? Nie słyszę.
W takim razie stwierdzam, że wybraliśmy posła sprawozdawcę.
Na tym porządek dzienny tego posiedzenia został wyczerpany, ale – jak państwo wie-

dzą – na dzisiaj to nie koniec, jeśli chodzi o Komisję Edukacji, Nauki i Młodzieży. Dzię-
kuję bardzo. Protokoły będą tam, gdzie zwykle. Dziękuję panu ministrowi. Dziękuję 
państwu.


